

**МІНІСТЕРСТВО КУЛЬТУРИ УКРАЇНИ
НАЦІОНАЛЬНА ПАРЛАМЕНТСЬКА БІБЛІОТЕКА УКРАЇНИ
ІНФОРМАЦІЙНИЙ ЦЕНТР З ПИТАНЬ КУЛЬТУРИ ТА МИСТЕЦТВА**

КУЛЬТУРА
Поточний бібліографічний список

Випуск 11

**Періодичність 12 випусків
на рік
Виходить з 1989 року**

КИЇВ 2014

УДК 008
ББК 71
К 90

Укладачі: О. Ф. Білоконь
О. В. Паніматченко
Т. Е. Пасічна
Л. В. Сидоренко

Культура : поточ. бібліогр. список. Вип. 11/ уклад. О. Ф. Білоконь,
К 90 О. В. Паніматченко, Т. Е. Пасічна, Л. В. Сидоренко ; М-во культури
України, Нац. парлам. б-ка України, Інформ. центр з питань культури та
мистецтва. – Київ, 2014. – 40 с.

Бібліографічний список містить інформацію з періодичних видань та про нові надходження у фонд бібліотеки літератури із загальних питань культури, також висвітлює проблеми національного в культурі, регіональної культурної політики, правові питання, економічні аспекти розвитку галузі, питання підготовки кадрів, міжнародного співробітництва в галузі культури, розвитку самодіяльної творчості, бібліотечної та музейної справи, охорони пам'яток історії та культури.

Список розраховано на працівників закладів культури, вчених і спеціалістів галузі, викладачів і студентів вищих навчальних закладів.

УДК 008
ББК 71

© Національна парламентська
бібліотека України, 2014

ЗАГАЛЬНИЙ РОЗДІЛ

1. Україна. Президент (2014–; П. О. Порошенко). Про День Соборності України : Указ [від] 13 листоп. 2014 р. № 871/2014 // Голос України. – 2014. – 15 листоп. – С. 3; Уряд. кур'єр. – 2014. – 15 листоп. – С. 4.

2. Брухаль Г. Урочиста хода і святкове віче [до 96-ї річниці проголошення Західноукраїнської Народної Республіки у м. Івано-Франківську] / Галина Брухаль // Голос України. – 2014. – 1 листоп. – С. 8.

3. Дзюбенко-Мейс Н. Оминаючи «граблі» : кілька тез про гуманітарну політику України. Якою вона має бути / Наталія Дзюбенко-Мейс // День. – 2014. – 26 листоп. – С. 9.

4. Звіт про діяльність [зокрема, в культурно-мистецькій сфері] народного депутата Миколи Томенка за період VII скликання Верховної Ради України (грудень 2012 – жовтень 2014 рр.) : [інформація] // Голос України. – 2014. – 7 листоп. – С. 4.

5. Прокопенко М. Донбас: відчуті і вдихнути / Марія Прокопенко // День. – 2014. – 6 листоп. – С. 11.

Про Національний форум «Донкульт – мистецькі надра» у музеї «Духовні скарби України» (м. Київ).¹

6. Садовська Г. Душа і зброя водночас / Галина Садовська // Віл. життя плюс. – 2014. – 14 листоп.

Про святкові заходи з нагоди відзначення Всеукраїнського дня працівників культури та майстрів народного мистецтва у приміщенні Тернопільської обл. філармонії.

7. Сегеда Ю. Відзначили працю діячів культури / Юрій Сегеда // Вінниччина. – 2014. – 14 листоп. – С. 2.

Про відзначення обласними та урядовими нагородами працівників культури Вінниччини з нагоди Всеукраїнського дня працівників культури та майстрів народного мистецтва.

Див. № 20, 114.

День Гідності та Свободи²

8. Україна. Президент (2014–; П.О. Порошенко). Про День Гідності та Свободи : Указ [від] 13 листоп. 2014 р. № 872/2014 // Голос України. – 2014. – 15 листоп. – С. 3 ; Уряд. кур'єр. – 2014. – 15 листоп. – С. 4.

9. Десятерик Д. Ескіз музею Революції / Дмитро Десятерик // День. –

¹ Про хід форуму див. також: Культура і життя. 2014. 7–13 листоп. С. 18; Хрещатик. 2014. 6 листоп. С. 22.

² Про заходи див. також: Вечір. Київ. 2014. 20 листоп. С. 2; Голос України. 2014. 22 листоп. С. 1, 2 ; Літ. Україна. 2014. 27 листоп. С. 3; Сіл. вісті. 2014. 25 листоп.

2014. – 27 листоп. – С. 12.

Про експонати виставки «Майдан. Україна. Шлях до свободи» у Нац. центрі ділового та культурного співробітництва «Український дім» (м. Київ).¹

10. Зарецька О. Територія гідності : у Києві відзначили річницю початку революції / Олена Зарецька // Хрещатик. – 2014. – 25 листоп. – С. 1, 2.

11. Кучерява О. Річниці Майдану і голодомору відзначать без зайвої помпезності : [програма заходів] / Олександра Кучерява // Голос України. – 2014. – 18 листоп. – С. 2.

12. Олександрів С. Сьогодні у столиці відбудеться Народне віче [на честь Дня Гідності та Свободи України : програма проведення заходу] / Сергій Олександрів // Голос України. – 2014. – 21 листоп. – С. 3.

Див. № 79.

День пам'яті жертв голодоморів²

13. Кліювка Г. Як зірок на небі...: [заходи у м. Запоріжжі] / Ганна Кліювка // Сіл. вісті. – 2014. – 25 листоп.

14. Ковальчук В. Боролись, як могли / Володимир Ковальчук // Сіл. вісті. – 2014. – 27 листоп.

Виставка «Спротив Геноциду» (документи з фондів Архіву СБУ) у Нац. центрі ділового та культурного співробітництва «Український дім» (м. Київ) та про інші заходи.³

15. Козирева Т. «Не знищені 1933-го – непереможні сьогодні!» : під таким гаслом проходять заходи зі вшанування пам'яті жертв Голодомору в Україні / Тетяна Козирева // День. – 2014. – 21–22 листоп. – С. 2.

16. Логвиненко Л. Терор голодом : [пам'ятні заходи у м. Харкові] / Леонід Логвиненко // Сіл. вісті. – 2014. – 25 листоп.

17. Музиченко Я. Ті, хто пройшли через Голод / Ярослава Музиченко // Україна молода. – 2014. – 25 листоп. – С. 7.

Культурно-мистецькі пам'ятні заходи у м. Києві, зокрема про відкриття документальної виставки «Спротив Геноциду».

18. Не забудемо! Не зрадимо! Не простимо! : [ред. ст.] // Уряд. кур'єр. – 2014. – 25 листоп. – С. 2.

Про церемонію вшанування пам'яті жертв голодоморів у Нац. музеї «Меморіал пам'яті жертв голодоморів в Україні» (м. Київ).

¹ Про виставку див. також: Сл. Просвіти. 2014. 27 листоп.–3 груд. С. 2.

² Про інші заходи див. також: Голос України. 2014. 25 листоп. С. 1, 4 ; Уряд. кур'єр. 2014. 18 листоп. С. 2; Хрещатик. 2014. 25 листоп. С. 2.

³ Про виставку див. також: Сл. Просвіти. 2014. 27 листоп.–3 груд. С. 6 ; Уряд. кур'єр. 2014. 21 листоп. С. 3.

19. Неїжмак В. Жалоба і... «Танці у вишиванці» на кістках : [заходи у м. Полтаві та Полтавській обл.] / Василь Неїжмак // Голос України. – 2014. – 25 листоп. – С. 4.

Див. № 182.

Краєзнавство

20. Бондарук І. Дорогами слави і безсмертя / І. Бондарук // Поділ. вісті. – 2014. – 11 листоп.

Про учасників і підсумки обласної краєзнавчої конференції учнівської молоді, присвяченої 70-й річниці визволення України від фашистських загарбників, у рамках I Всеукраїнської історико-краєзнавчої акції у м. Хмельницькому.

21. Гриневич В. Сізіф як герой праці / Віктор Гриневич // Голос України. – 2014. – 8 листоп. – С. 9. – Рец. на кн.: Енциклопедія Ічнянщини / Віталій Шевченко. – Київ : Гнозис, 2014.

Благодійництво, меценатство та спонсорство

22. Жук О. «Україна – це реально круто!» / Ольга Жук // Україна молода. – 2014. – 13 листоп. – С. 12–13.

Про організаторів та хід мандрівного фестивалю «Із країни в Україну» містами сходу країни.

23. Махінчук М. Затишок «Української хати» / Микола Махінчук // Культура і життя. – 2014. – 14–20 листоп. – С. 10.

Про діяльність Міжнародного доброчинного фонду «Українська хата», урочисте зібрання з нагоди 20-річчя з часу створення організації в м. Києві.¹

24. Соколинська А. Сергій Жадан збиратиме книжки / Альона Соколинська // День. – 2014. – 28–29 листоп. – С. 2.

Благодійний творчий вечір письменника С. Жадана у м. Харкові.

25. Федоляк І. «Книжкові мости єднають серця» / Ірина Федоляк // День. – 2014. – 6 листоп. – С. 2.

Благодійно-просвітницька акція зі збору україномовної літератури для бібліотек сходу «Книжкові мости єднають серця» у м. Івано-Франківську.²

26. Щепілова Н. Пісні – оборонцям України / Наталія Щепілова // Вінниччина. – 2014. – 5 листоп. – С. 8.

Про організаторів поїздки та концертну програму «Дарунок серця» художніх колективів Подільського народного університету культури (сmt Літин), з якою вони виступили перед пораненими, які лікуються у Вінницькому

¹ Про основні напрями роботи фонду див. також: Голос України. 2014. 1 листоп. С. 12.

² Про акцію див. також: Уряд. кур'єр. 2014. 6 листоп. С. 16.

медичному центрі.

Див. № 52, 121, 124, 128, 129, 156, 158, 179.

Профспілковий рух

27. Голованова І. Хто насправді захистить трудівника культури? : сьогодні це ще може зробити профспілка / Іраїда Голованова // Житомирщина. – 2014. – 18 листоп. – С. 5.

Нотатки про хід XXIII обласної звітно-виборної конференції працівників культури Житомирщини, на якій обговорювався стан галузі в сучасних економічних умовах та заходи, необхідні для його поліпшення.

НАЦІОНАЛЬНІ ПИТАННЯ КУЛЬТУРИ

28. Біжовець М. Велич і слава Довженка / Микола Біжовець // Десн. правда. – 2014. – 18 верес. – С. 1.

Заходи у Сосницькому літературно-меморіальному музеї О. Довженка (Чернігівська обл.) з нагоди відзначення 120-річчя від дня народження письменника, кінорежисера з.д.м. УРСР О. Довженка (1894–1956).

29. Боржковський О. Вшанували пам'ять [поета і фольклориста] Степана Руданського [(1834–1873) у Житомирському літературно-меморіальному музеї В. Короленка] / Олексій Боржковський // Крим. світлиця. – 2014. – 14 листоп. – С. 10.

30. Брухаль Г. Літературна імпреза проти чужої пропаганди / Галина Брухаль // Голос України. – 2014. – 11 листоп. – С. 9.

Про хід та учасників літературного форуму «Сторінками української книги» у м. Івано-Франківську. До 200-річчя від дня народження Т. Шевченка та Дня української писемності та мови.

31. 2015 рік на Черкащині має стати роком Василя Симоненка : [ред. ст.] // Черкас. край. – 2014. – 24 жовт. – С. 1, 3.

Нотатки про засідання Черкаської облради за участю діячів культури та мистецтва, на якому обговорювалися заходи із відзначення 80-річчя від дня народження поета В. Симоненка (1935–1963).

32. Де стратегія захисту української культури? / Євген Шевченко, Анатолій Авдієвський, Мирослав Вантух [та ін.] // Літ. Україна. – 2014. – 20 листоп. – С. 9.

Лист голів національних творчих спілок до Президента України, Прем'єр-міністра України та народних депутатів стосовно роботи організацій в умовах, що склалися, питань розвитку національної культури.¹

33. Дзюба С. «Будьмо передусім українцями!» : у Чернігові відзначили

¹ Інформацію з цього питання див. також: Голос України. 2014. 22 листоп. С. 14; Сл. Просвіти. 2014. 27 листоп.–3 груд. С. 12.

150-ліття від дня народження геніального земляка [письменника] Михайла Коцюбинського [1864–1913] / Сергій Дзюба // Десн. правда. – 2014. – 20–25 верес. – С. 7.

34. Климчук О. 359 героїв / Оксана Климчук // День. – 2014. – 25 листоп. – С. 10.

Про вшанування пам'яті полеглих героїв Другого зимового походу (1921) армії УНР у с. Базар (Народицький р-н, Житомирська обл.).

35. Котвіцька К. Прапор має силу, коли його несуть / Катерина Котвіцька // Україна молода. – 2014. – 21–22 листоп. – С. 13–14.

Заходи у м. Києві до 25-річчя від дня перепоховання в Україні поета, літературознавця, правозахисника В. Стуса (1938–1985), дисидента, мовознавця, педагога О. Тихого (1927–1984) та поета, письменника, правозахисника Ю. Литвина (1934–1984).

36. Настіна В. «Лесина осінь» / Валентина Настіна // Крим. світлиця. – 2014. – 14 листоп. – С. 12.

Про хід і підсумки науково-практичної конференції «Лесина осінь», присвяченої творчості Лесі Українки, у м. Ялті (АРК).

37. Олексюк О. Чиста криниця українців Херсонщини / Олег Олексюк // Сл. Просвіти. – 2014. – 13–19 листоп. – С. 7.

Про культурно-масові заходи, організовані і проведені Херсонським обласним об'єднанням ВУТ «Просвіта» ім. Т. Шевченка під гаслом «Українська мова – мова єднання».

38. Петренко І. «Степ», якому віку немає... / Іван Петренко // Літ. Україна. – 2014. – 27 листоп. – С. 14.

Урочисте засідання літераторів у Кіровоградському акад. обл. укр. муз.-драм. театрі ім. М. Кропивницького на честь 75-річчя від часу створення обласного літературного об'єднання «Степ».

39. Петрушенко М. Мова – не для прикриття маніпуляцій : як посилити державно-громадську протидію антиукраїнській інформаційній війні // Уряд. кур'єр. – 2014. – 13 листоп. – С. 5.

40. Пономарів О. Українська мова до і після Майдану / Олександр Пономарів // Сл. Просвіти. – 2014. – 27 листоп.–3 груд. – С. 1, 5.

Про проблеми функціонування української мови в історичному аспекті та її сучасний стан.

41. Сова О. У літературу – з автоматом : у Донецьку «літератори» від «ДНР» захопили приміщення обласного осередку Національної спілки пись-

менників України / Оксана Сова // Україна молода. – 2014. – 12 листоп. – С. 2.¹

42. Устиловська І. Гніздо для свободи / Інна Устиловська // Україна молода. – 2014. – 7–8 листоп. – С. 14.

Лекція директора Українського інституту національної пам'яті В. В'ятровича «(Не)подоланий тоталітаризм. Український урок» та виставка українського художника німецького походження В. Кауфмана «Свобода» («Гніздо», «Втеча») у рамках проекту «Музей Свободи/Музей Майдану» у Нац. худож. музеї України (м. Київ).

43. Чайка С. «Цвіт душі мого народу» / Світлана Чайка // Літ. Україна. – 2014. – 13 листоп. – С. 2.

Культурно-мистецькі заходи у м. Білій Церкві (Київська обл.) з нагоди 95-річчя від дня народження письменника В. Міняйла.

44. Шот М. На урок у Шевченківську світлицю / Микола Шот // Віл. життя плюс. – 2014. – 14 листоп.

Про створення та роботу Шевченківської світлиці у Підволочиській гімназії ім. І. Франка (Тернопільська обл.).

Див. № 132, 133, 181, 184.

День української писемності та мови²

45. Горголюк Н. Академічна наука і мовна практика суспільства / Ніна Горголюк // Сл. Просвіти. – 2014. – 13–19 листоп. – С. 10.

Про організаторів та учасників круглого столу-презентації «Українська мова сьогодні: наукові виміри і суспільні виклики» у м. Києві.

46. Груша Х. Розхитана тема / Христофор Груша // Голос України. – 2014. – 8 листоп. – С. 1, 9.

Акція українського Громадського руху «Відсіч» у м. Києві на підтримку та захист української мови.

47. День української [писемності та] мови [святкували] в Євпаторії [в міській бібліотеці ім. Лесі Українки] / сайт «Кримські українці» crimeanua.wix.com // Крим. світлиця. – 2014. – 14 листоп. – С. 16.

48. Кришук Б. Рідне слово як рідна мати / Богдан Кришук // Сл. Просвіти. – 2014. – 13–19 листоп. – С. 6.

Див. № 30, 181, 207, 222.

¹ Про захоплення приміщення див. також: Голос України. 2014. 11 листоп. С. 5.

² Див. також: Сл. Просвіти. 2014. 13–19 листоп.

XV Міжнародний конкурс з української мови ім. П. Яцика¹

49. Вінниччина подає сигнал : [про підготовку до відкриття та програму проведення конкурсу] / прес-служба Ліги українських меценатів // Літ. Україна. – 2014. – 6 листоп. – С. 1.

50. Йдемо еволюційним шляхом : стартував XV Міжнародний конкурс з української мови ім. Петра Яцика [у м. Вінниці] / прес-служба Ліги українських меценатів // Сл. Просвіти. – 2014. – 13–19 листоп. – С. 6.

51. Кобець В. Міжнародний конкурс [української мови] ім. Петра Яцика відкрили у Вінниці / Василь Кобець // Вінниччина. – 2014. – 12 листоп. – С. 9.

52. Огороднійчук О. Повернення до [старого] формату [в організації, проведенні та фінансуванні конкурсу] / Олександр Огороднійчук // Літ. Україна. – 2014. – 6 листоп. – С. 4.

Персоналії діячів української культури

53. Васецька А. Військовий лікар із душею митця / Анна Васецька // Зоря Полтавщини. – 2014. – 22–24 жовт. – С. 24.

Про життєвий і творчий шлях українського фольклориста, етнографа І. Колесси (1864–1898). До 150-річчя від дня народження діяча.

54-55. Вернигора Л. Леонід Вернигора: «Кожну осінь зустрічаю піснею...» / Леонід Вернигора ; [інтерв'ю вела] Л. Віценя // Зоря Полтавщини. – 2014. – 18–21 жовт. – С. 7.

Письменник заслужений працівник культури України про своє життя та творчу діяльність. До 75-річчя від дня народження.

54.

55.

56. Котвіцька К. Міг і мертвого розсмішити / Катерина Котвіцька // Україна молода. – 2014. – 12 листоп. – С. 12.

Творчий шлях письменника-гумориста Остапа Вишині (1889–1956). До 125-річчя від дня народження.²

57. Мадзій І. Скарб людської мудрості / Ірина Мадзій // Віл. життя плюс. – 2014. – 7 листоп.

Про книгу-спогад Ю. Кройтора «Василь Зуляк – людина і митець», присвячену музиканту, майстру народних інструментів В. Зуляку (1921–1988).

58. Мусієнко Н. Наталія Мусієнко: «І у нас все вийде, просто в Європі раніше почали» / Наталія Мусієнко ; [розмовляла] С. Соколова // Культура і жит-

¹ Про відкриття конкурсу див. також: Голос України. 2014. 11 листоп. С. 14; Літ. Україна. 2014. 20 листоп. С. 2, 13.

² Про письменника див. також: Голос України. 2014. 12 листоп. С. 19.

тя. – 2014. – 14–20 листоп. – С. 11–14.

Культуролог, кінознавець, громадський діяч про наукову діяльність, родину, участь у громадському русі за збереження культурної спадщини та особистий погляд на молодий український кінематограф.

59. Поліщук В. Забутий черкаський письменник і демократ : до 125-річчя з дня народження Миколи Борисова [1889–1937] / Володимир Поліщук // Черкас. край. – 2014. – 31 жовт.

60. Чубата Д. Просвітитель із «Руської трійці» / Дарія Чубата // Віл. життя плюс. – 2014. – 7 листоп.

Про життєвий і творчий шлях поета, етнографа, публіциста, фольклориста, громадсько-політичного діяча Я. Головацького (1814–1888).

Див. № 28, 29, 31, 33, 43, 81.

**До 200-річчя від дня народження українського поета,
художника, мислителя Т. Г. Шевченка**

61. Чубата Д. І дух Шевченка витав у залі / Дарія Чубата // Віл. життя плюс. – 2014. – 31 жовт.

Про учасників та хід обласної конференції у м. Тернополі, присвяченої ювілею Кобзаря.

62. Шабля Ю. «Ми йдем з дитинства до Тараса...» / Юлія Шабля // Зоря Полтавщини. – 2014. – 18–21 жовт. – С. 8.

Про увічнення пам'яті Т. Шевченка у с. Абазівка (Полтавська обл.), зокрема урочистості з нагоди відкриття меморіальної дошки на фасаді сільської школи.

Див. № 30, 83, 191, 225, 230.

Присудження премій у галузі культури

63. Бондаренко С. Лауреат [літературної] премії імені Григорія Кочура – Сергій Борщевський / Станіслав Бондаренко // Літ. Україна. – 2014. – 27 листоп. – С. 9.

Урочисте вручення премії у Нац. музеї літератури України (м. Київ).

64. Визначено лауреатів обласної краєзнавчої премії імені Михайла Максимовича : [ред. ст.] // Черкас. край. – 2014. – 19 верес.

65. Вручили премію ім. Бориса Грінченка : [ред. ст.] // Сл. Просвіти. – 2014. – 27 листоп.–3 груд. – С. 8.

66. Ларіонов П. Лауреатів ушанували «Осіннім золотом» / Павло Ларіонов // Уряд. кур'єр. – 2014. – 1 листоп. – С. 17.

Про цьогорічних лауреатів літературно-мистецької премії ім. Д. Луценка «Осіннє золото», урочисте нагородження в Українському фонді культури (м. Київ).

67. Садовська Г. Їм сниться Марчукова слава / Галина Садовська // Віл. життя плюс. – 2014. – 14 листоп.

Урочистості з нагоди вручення премій н.х. України І. Марчука юним художникам у приміщенні Тернопільського обл. худож. музею.

Національна премія України імені Тараса Шевченка

68. «Коли говорять гармати, музи не повинні мовчати!» : Президент України Петро Порошенко вручив Національну премію України імені Тараса Шевченка 2014 року видатним діячам культури : [ред. ст.] // Крим. світлиця. – 2014. – 14 листоп. – С. 10.¹

69. Матвієнко А. Визначено претендентів на [Національну] Шевченківську премію [2015 року] / Анна Матвієнко // Літ. Україна. – 2014. – 27 листоп. – С. 4.

70. Поліщук Т. Чому не видно культових подій і прізвищ? : Комітет із Національної премії України ім. Т. Шевченка закінчив прийом літературно-мистецьких творів / Тетяна Поліщук // День. – 2014. – 6 листоп. – С. 2.

71. Стус Д. Дмитро Стус: Ми не готові реформувати Шевченківську премію / Дмитро Стус ; [розмовляла] О. Жук // Україна молода. – 2014. – 28–29 листоп. – С. 14.

Письменник, літературознавець, генеральний директор Нац. музею Т. Шевченка (м. Київ), член Комітету з Національної премії України ім. Т. Шевченка про співпрацю комітету з номінантами та можливість реформування премії.

Культура етносів України. Діяльність національно-культурних товариств (об'єднань)

72. Україна. Президент (2014–; П. О. Порошенко). Про Положення про Уповноваженого Президента України у справах кримськотатарського народу : Указ [від] 3 листоп. 2014 р. № 841/2014 // Уряд. кур'єр. – 2014. – 5 листоп. – С. 20.

73. Бурма В. Вірменія озвалась кольорами / Василь Бурма // Віл. життя плюс. – 2014. – 7 листоп.

З історії поселення вірмен на території м. Бережан (Тернопільська обл.), та про заходи з нагоди відзначення 250-річчя вірменської церкви св. Григорія у місті.

73а. Гриневич В. Пам'яті великого ідеаліста / Віктор Гриневич // Голос

¹ Про церемонію нагородження лауреатів див. також: Україна молода. 2014. 11 листоп. С. 12; Уряд. кур'єр. 2014. 11 листоп. С. 3.

України. – 2014. – 14 листоп. – С. 11.

Творчий та життєвий шлях кримськотатарського культурного, громадського діяча, письменника, філософа, просвітителя, видавця І. Гаспринського (1851–1914), та проведення міжнародної конференції «Ісмаїл-Бей Гаспринський – видатний син кримськотатарського народу» у м. Києві.

74. Куберка Є. Про Голокост євреїв у неділю згадували в Колочаві / Євген Куберка // Новини Закарпаття. – 2014. – 8 листоп. – С. 3.

Про День єврейської культури у смт Колочаві (Міжгірський р-н, Закарпатська обл.).

75. «Zincir. Ланки пам'яті»: виставка кримськотатарського мистецтва у Києві [у Центрі української культури та мистецтва] : [ред. ст.] // Крим. світлиця. – 2014. – 21 листоп. – С. 16.¹

76. Устиловська І. Немає іншого дому: кримські татари, не дочекавшись підтримки від Міністерства культури [України], в однокімнатній квартирі відкрили культурний центр, де проводять майстер-класи для поранених бійців [із зони АТО] / Інна Устиловська, Ольга Жук // Україна молода. – 2014. – 27 листоп. – С. 12.

Про проблеми з наданням приміщення для «Кримського дому» у м. Києві, творчість кримськотатарського художника-кераміста Р. Скибіна, участь його у створенні культурного центру кримських татар «Тамга» у столиці, проведення виставки кримськотатарського мистецтва «Zincir. Ланки пам'яті» у Центрі української культури та мистецтва (м. Київ).²

Див. № 235.

Фестивалі національних культур

77. Івашко О. Миколаїв знову скликав друзів / Олена Івашко // Уряд. кур'єр. – 2014. – 22 листоп. – С. 24.

Про Всеукраїнський фестиваль національних культур «Дружба» у м. Миколаєві.

Українська діаспора

78. Вишневська Г. Перемишль [Польща] – бастіон української духовності й культури з княжих часів (до 70-річчя депортації українців з їхніх прадавніх земель) / Галина Вишневська // Крим. світлиця. – 2014. – 14 листоп. – С. 7.

79. З нагоди річниці Майдану в Римі [Італія] українці провели театралізовану акцію : [ред. ст.] // Хрещатик. – 2014. – 25 листоп. – С. 8.

¹ Про виставку див. також: Демократ. Україна. 2014. 21 листоп. С. 16.

² Про проблеми з приміщенням див. також: Україна молода. 2014. 5 листоп. С. 3.

80. Осипчук Н. Американська сага українки Ліди Слиж / Наталія Осипчук // Крим. світлиця. – 2014. – 14 листоп. – С. 1, 6–7.

Про діяльність члена Союзу Українок Америки Л. Слиж.

81. Пастернак Н. Спадщина Михайла Вербицького / Надія Пастернак // Культура і життя. – 2014. – 14–20 листоп. – С. 17.

Зокрема, про вшанування пам'яті українського композитора, хорового диригента, священика, громадського діяча М. Вербицького (1815–1870) у с. Явірник Руський (Польща) за участю українців із м. Перемишля (Польща) та львів'ян – членів громадсько-культурного товариства «Надсяння».

82. Позняк-Хоменко Н. Квітка на медалі / Наталка Позняк-Хоменко // Україна молода. – 2014. – 7–8 листоп. – С. 3.

Про започаткування та проведення культурно-мистецьких заходів зі вшанування пам'яті американської співачки українського походження Квітки Цісик (1953–1998) у с. Ліски (Коломийський р-н, Івано-Франківська обл.), зокрема заснування та лауреатів медалі ім. Квітки Цісик.

Див. № 246.

УКРАЇНСЬКА ШЕВЧЕНКІАНА

83. Носкіна Н. Т. Г. Шевченко. Прижиттєва критика 1840–1861 рр. у газетній періодиці / Наталія Носкіна // Бібл. вісник. – 2014. – № 5. – С. 39–45.

84. Яновський С. «Тарас Шевченко» у столі не залежався / Сергій Яновський // Голос України. – 2014. – 15 листоп. – С. 9.

Про роботу письменника В. Піддубняка над перекладом українською біографії Т. Шевченка, написаної російським письменником К. Паустовським (1938).

Див. № 154.

ОРГАНІЗАЦІЯ ТА УПРАВЛІННЯ В ГАЛУЗІ КУЛЬТУРИ

85. Україна. Виконавчий орган Київської міської ради (Київська міська державна адміністрація). Про затвердження змін до структури Управління охорони культурної спадщини виконавчого органу Київської міської ради (Київської міської державної адміністрації) на 2014 рік : розпорядження № 1028 від 17 верес. 2014 р. // Хрещатик. – 2014. – 18 листоп. – С. 5.

86. Кінько Т. Запущено план перетворення Києва в «пекло» : Мінкульт: між забудовниками та законом / Тарас Кінько, Тетяна Шевчук // Дзеркало тижня. – 2014. – 1–7 листоп. – С. 13.

Про позицію Міністерства культури України щодо питання узгодження

Генерального плану розвитку м. Києва до 2025 р., затвердження якого матиме негативні наслідки для пам'яток історії та архітектури столиці.¹

87. Охорона спадщини : [ред. ст.] // Культура і життя. – 2014. – 21–27 листоп. – С. 2.

Про хід та учасників прес-конференції у Міністерстві культури України, присвяченої питанням охорони культурної спадщини, зокрема ситуації довкола історико-архітектурного опорного плану м. Києва та нового Генерального плану розвитку столиці до 2025 р.

Регіональна культурна політика

88. Зарецька О. Пам'ять про визволителів / Олена Зарецька // Хрещатик. – 2014. – 7 листоп. – С. 1.

Урочистості з нагоди 71-ї річниці визволення м. Києва від фашистських загарбників.

89. Козирєва Т. «Не виселяйте школу!» / Тетяна Козирєва // День. – 2014. – 25 листоп. – С. 10.

Про конфліктну ситуацію, пов'язану із рішенням Львівської облради створити Львівський літературний музей та надати для цього приміщення колишнього палацу Семенських-Левицьких (XIX ст.), в якому нині розміщено школу-інтернат для дітей з вадами зору.

90. Лиховид І. Є шанс врятувати Десятинку / Інна Лиховид // День. – 2014. – 27 листоп. – С. 8.

Про звернення громадських активістів до Київради з проханням розірвати договір оренди із забудовником ділянки, що знаходиться в буферній зоні Нац. заповідника «Софія Київська», та сподівання на позитивне вирішення цього питання.

91. Лиховид І. Ризикуємо... святинею / Інна Лиховид // День. – 2014. – 25 листоп. – С. 10.

Висловлюється занепокоєння з приводу організації та проведення новорічних та різдвяних свят на Софійській площі та на території Нац. заповідника «Софія Київська» через можливі негативні наслідки для пам'ятки, зважаючи на її сучасний стан. Крім того, висловлюються зауваження стосовно діяльності керівництва заповідника.²

92. Моренко Л. День Корсуня-Шевченківського: скромно, але патріотично / Людмила Моренко // Черкас. край. – 2014. – 19 верес.

Святкові заходи з нагоди відзначення 982-ї річниці з часу заснування

¹ Відгук на статтю див. також: Дзеркало тижня. 2014. 15–21 листоп. С. 13.

² Див. також: Хрещатик. 2014. 20 листоп. С. 9.

м. Корсуня-Шевченківського (Черкаська обл.).

93. Новий рік у столиці хочуть зустріти в національному стилі. І без жодних бюджетних вливань : [програма проведення святкових заходів] // Голос України. – 2014. – 13 листоп. – С. 6.

94. Слободянюк Т. Тут навчають святкувати / Тетяна Слободянюк // Поділ. вісті. – 2014. – 4 листоп.

З історії та сьогодення Хмельницького обл. науково-методичного центру культури і мистецтва. До 75-річного ювілею закладу.

95. Сосницький Л. Пам'ятники вождям [тоталітарного режиму] приберуть [за рішенням Запорізької міськради] / Леонід Сосницький // Голос України. – 2014. – 14 листоп. – С. 7.

Див. № 2, 7, 31, 34, 36, 41, 47, 85, 113, 114, 126.

Економіка культури

96. Україна. Президент (2014–; П. О. Порошенко). Про внесення змін до Положення про порядок надання грантів Президента України молодим діячам у галузі театрального, музичного, циркового, образотворчого мистецтва та кінематографії, молодим письменникам, майстрам народного мистецтва для створення і реалізації творчих проєктів : Указ [від] 5 листоп. 2014 р. № 850/2014 // Уряд. кур'єр. – 2014. – 7 листоп. – С. 11.

97. Кириченко Л. В Пирогово можуть завалитися дома / Леся Кириченко // Сьогодні. – 2014. – 19 нояб. – С. 8.

Про відсутність коштів на ремонт та реставрацію експонатів Нац. музею народної архітектури та побуту України (м. Київ, с. Пирогів).

98. Павленко С. Бібліотекарю зменшили ставку вдвічі / Сергій Павленко // Голос України. – 2014. – 6 листоп. – С. 20.

Про незадовільний стан фінансового та матеріально-технічного забезпечення бібліотек Ніжинського р-ну Чернігівської обл.

Правові питання культури

99. Україна. Кабінет Міністрів. Про внесення змін та визнання такими, що втратили чинність, деяких актів Кабінету Міністрів України : постанова від 5 листоп. 2014 р. № 597 // Уряд. кур'єр. – 2014. – 18 листоп. – С. 11.

Див. № 214.

Освіта. Кадри

100. Адамчук Н. Переселенка зі сходу навчає корецьких дітей музики / Надія Адамчук // Голос України. – 2014. – 13 листоп. – С. 21.

Про переїзд керівника театру дитячої пісні «Непосіди» Луганського центру творчості О. Горкун до м. Корця (Рівненська обл.) та влаштування на роботу викладачем вокалу у місцевій музичній школі.

101. Вергеліс О. Звання без покарання / Олег Вергеліс // Дзеркало тижня. – 2014. – 29 листоп.–5 груд. – С. 1, 11.

*Роздуми автора з приводу пункту Коаліційної угоди щодо скасування застарілої системи відзнак і звань у галузі культури.*¹

102. Гай Н. Дебют юних талантів на поважній сцені: гала-концертом [у Нац. філармонії України] відкрився сезон Київської дитячої філармонії / Наталка Гай // Хрещатик. – 2014. – 27 листоп. – С. 23.

103. Пирлик І. Директор на всі руки / Інна Пирлик // Слобід. край. – 2014. – 11 листоп.

Про роботу директора Будинку культури у смт Печенігах (Чугуївський р-н, Харківська обл.) В. Лапка.

104. Семенченко М. «Парадокс Поплавського» / Марія Семенченко // День. – 2014. – 28–29 листоп. – С. 14.

Роздуми автора з приводу діяльності ректора КНУКіМ М. Поплавського, та про суспільні обставини, що формували його «успіх».

105. Середа А. Евакуація «мізків» / Андрій Середа // Голос України. – 2014. – 12 листоп. – С. 12.

Про проблеми евакуації вищих навчальних закладів Донеччини, зокрема Донецької держ. муз. академії ім. С. Прокоф'єва.

Див. № 7, 26, 27, 67, 91, 96, 98, 117, 126, 137, 140, 168, 178, 186, 187, 206.

Матеріально-технічна база закладів культури

106. Прорывай Е. От «Жовтня» к «Октябрьскому» / Евгения Прорывай // Веч. Вести. – 2014. – 17–23 нояб.

Про необхідність реконструкції Міжнародного центру культури та мистецтв профспілок України («Жовтневий палац») у м. Києві.

107. Хмелевська Д. Повернення «Зеленого театру» громаді міста [Києва] / Дар'я Хмелевська // Хрещатик. – 2014. – 14 листоп. – С. 3.

Див. № 41, 76, 89, 97, 188, 247.

МІЖНАРОДНЕ СПІВРОБІТНИЦТВО

108. Брухаль Г. Фотографи діляться досвідом боротьби / Галина Брухаль // Голос України. – 2014. – 4 листоп. – С. 9.

Презентація пересувної фотовиставки «Наш шлях до незалежності» у м. Івано-Франківську з нагоди 96-ї річниці проголошення Латвійської Республіки та 25-річчя Балтійського шляху.

Див. № 23, 49–52, 73а.

¹ Див. також: Культура і життя. 2014. 28 листоп.–4 груд. С. 11.

Міжнародний поетичний фестиваль «Terra poetica» (м. Київ)

109. Іванченко А. Премія Діті Ронен : [про переможницю фестивалю Д. Ронен (Ізраїль) та його закриття] / Анна Іванченко // Культура і життя. – 2014. – 14–20 листоп. – С. 6.

110. Соловей Т. Terra poetica. Фінал : [підсумки фестивалю] / Таня Соловей // Культура і життя. – 2014. – 14–20 листоп. – С. 6.

111. Соловей Т. Фестиваль «Terra poetica» оголосив переможців : [про хід, учасників та підсумки фестивалю] / Тетяна Соловей, Анна Іванченко // Літ. Україна. – 2014. – 27 листоп. – С. 4.

КУЛЬТУРНО-ПРОСВІТНИЦЬКА РОБОТА

МЕТОДИ І ФОРМИ КУЛЬТУРНО-ПРОСВІТНИЦЬКОЇ РОБОТИ

Клубна робота

112. Медведєва І. Острівцець надії / Інна Медведєва // Вінниччина. – 2014. – 7 листоп. – С. 8.

Про відродження клубу у с. Курилівка (Хмільницький р-н, Вінницька обл.) зусиллями подружжя Л. та В. Ціховських.

Організація дозвілля

113. Фестиваль казки : [ред. ст.] // Культура і життя. – 2014. – 7–13 листоп. – С. 15.

Культурно-мистецькі заходи фестивалю-ярмарку «Щасливий день» у рамках громадського проекту «Сонячне місто» у м. Одесі.

Див. № 202.

САМОДІЯЛЬНА НАРОДНА ТВОРЧІСТЬ

ЗАГАЛЬНІ ПИТАННЯ

114. Воронцова Т. Пам'ять – енергія вічності / Тетяна Воронцова // Хрещатик. – 2014. – 6 листоп. – С. 8.

Про учасників і програму концерту «Пам'ять – енергія вічності» у Київському палаці дітей та юнацтва. До 70-річчя визволення України та 71-ї річниці визволення м. Києва від фашистських загарбників.

115. Кривоніс О. Подоляни висадились у Києві культурним десантом / Олег Кривоніс // Вінниччина. – 2014. – 7 листоп. – С. 9.

Про учасників та програму святкування 70-річчя Вінницького обл. будинку культури у Золотій залі Українського фонду культури (м. Київ).

ФОЛЬКЛОР. ФОЛЬКЛОРНІ КОЛЕКТИВИ

116. Вербецький В. Атестація аматорських колективів / Василь Вербецький // Вінниччина. – 2014. – 7 листоп. – С. 8.

Підсумки атестації аматорських фольклорних колективів Бершадського району в м. Бершаді (Вінницька обл.).

117. Жук О. По фольклор на Донбас / Ольга Жук // Україна молода. – 2014. – 26 листоп. – С. 12.

Про створення та творчу діяльність фольклорного гурту «Заграйялочка» з м. Волновахи (Донецька обл.) та його художнього керівника І. Крюченко. Проведення мандрівного фестивалю «Із країни в Україну» у м. Вольновасі та участь у ньому гурту «Заграйялочка».

118-119. Субота В. Фольклорна вітальня / Володимир Субота // Культура і життя. – 2014. – 14–20 листоп. – С. 16.

Про програму та учасників фольклорної вітальні, проведеної за ініціативи Харківського обл. організаційно-методичного центру культури і мистецтв у рамках циклу «Традиції одного села», у смт Польова (Дергачівський р-н, Харківська обл.).

Див. № 123, 130.

ТВОРЧІ ЗВІТИ, КОНКУРСИ, ФЕСТИВАЛІ, СВЯТА МИСТЕЦТВ

118.

119.

120. Борисенко С. Діти хочуть жити в якісному світі / Світлана Борисенко // Зоря Полтавщини. – 2014. – 15–17 жовт. – С. 19.

Про учасників, підсумки та нагородження переможців регіонального етапу Всеукраїнського конкурсу дитячого малюнка «Я хочу жити в якісному світі» у приміщенні Полтавського худож. музею (Галереї мистецтв) ім. М. Ярошенка.

121. Брухаль Г. Молитися за життя / Галина Брухаль // Голос України. – 2014. – 22 листоп. – С. 6.

Про організаторів, хід та благодійну мету V обласного фестивалю творчості людей з обмеженими можливостями «Молитва за життя» у м. Івано-Франківську.

122. Гаврик В. Легенди Чернігова очима юних художників / Вікторія Гаврик // Десн. правда. – 2014. – 2 жовт. – С. 7.

Про учасників та підсумки живописного конкурсу-пленеру «Легенди та міфи Чернігова» серед учнів шкіл естетичного виховання м. Чернігова.

123. Макеев В. «Червона рута» була патріотичною / Володимир Макеев // Десн. правда. – 2014. – 18 верес. – С. 11.

Про учасників та підсумки обласного відбірного конкурсу Всеукраїнського фестивалю сучасної пісні та популярної музики «Червона рута» у м. Чернігові.

124. Молоді таланти треба не лише виявляти, а й розвивати : [інформа-

ція] // *Голос України*. – 2014. – 18 листоп. – С. 2.

Про організаторів, спонсорів та хід фестивалю творчості дітей і молоді з обмеженими можливостями «Повіримо у себе» в м. Києві.

125. Островская М. «Глазами ребёнка о бюджете страны» – победители названы! / Марина Островская // *Юж. правда*. – 2014. – 23 сент.

Підсумки та церемонія нагородження лауреатів Всеукраїнського конкурсу дитячої творчості «Очима дитини про бюджет країни» у м. Києві.

126. Петренко О. Вшанували педагога й поета-пісняка / Олександр Петренко // *Житомирщина*. – 2014. – 4 листоп. – С. 4.

Про організаторів та учасників I районного конкурсу-фестивалю «Слово та пісня Валерія Лісовського» у с. Голоківка (Малинський р-н, Житомирська обл.).

127. Піддубняк В. Над степом – Шевченкова пісня / Василь Піддубняк // *Сіл. вісті*. – 2014. – 13 листоп.

Про започаткування, хід та підсумки XVII фестивалю хорового виконавства «Чорнобайвський заспів» (Білозерський р-н, Херсонська обл.).

128. Шквар Г. Уманці підкорили Черкаси вмить / Ганна Шквар // *Черкас. край*. – 2014. – 29 жовт. – С. 16.

Про звітний благодійний концерт творчих колективів Уманського гуманітарно-правового коледжу (Черкаська обл.) у залі Черкаської обл. філармонії.

129. Щербонос В. Весна переможе... / Василь Щербонос // *Десн. правда*. – 2014. – 6 листоп. – С. 7.

Про організацію, хід та підсумки XI обласного благодійного фестивалю дитячої та юнацької творчості для дітей-сиріт, дітей із малозабезпечених сімей, дітей, батьки яких є учасниками АТО, та дітей переселенців зі східних регіонів України і Криму в м. Чернігові.

МІЖНАРОДНЕ СПІВРОБІТНИЦТВО

Міжнародні фестивалі, конкурси, виставки

130. Загатянська М. Іршавська «Кирниченька» повернулася з Парижа з дипломом лауреата / Марта Загатянська // *Новини Закарпаття*. – 2014. – 15 листоп. – С. 2.

Про участь і відзнаку дитячого зразкового фольклорного ансамблю «Кирниченька» з м. Іршави (Закарпатська обл.) у фестивалі фольклорної пісні у м. Парижі (Франція).

131. Моренко Л. За аматорський фільм – перше місце на міжнародному кінофестивалі / Людмила Моренко // *Черкас. край*. – 2014. – 5 верес.

Про відзнаку аматорського фільму «Не спи, моя рідна земля», створеного педагогом із м. Корсуня-Шевченківського С. Мошенським, на Міжнародному

кінофестивалі «Кінологос» у м. Одесі.

132. Стасенко С. Озброєні піснею / Станіслав Стасенко // Літ. Україна. – 2014. – 20 листоп. – С. 16.

Концерт-презентація Міжнародного фестивалю-конкурсу військово-патріотичної пісні «Озброєні музою» у Центральному будинку офіцерів Збройних сил України (м. Київ).

ВИДИ І ЖАНРИ САМОДІЯЛЬНОЇ НАРОДНОЇ ТВОРЧОСТІ

ОБРАЗОТВОРЧА САМОДІЯЛЬНІСТЬ

ТА НАРОДНІ ХУДОЖНІ ПРОМИСЛИ

133. Владимирский О. «Рушник національної єдності» / Олег Владимирский // Веч. Одесса. – 2014. – 6 нояб. – С. 1.

Про презентацію «Рушника національної єдності» на семінарі-практикумі «Зрима пісня» в Одеському обл. центрі української культури.

134. Титаренко Л. Ніщо і ніколи не розірве кровний зв'язок / Лідія Титаренко // Голос України. – 2014. – 11 листоп. – С. 1, 8.

Всеукраїнська акція «Україна – разом» (вишивання мапи України) у м. Черкасах.

Див. № 67, 120, 122, 125.

Виставки

135. Гусак І. Ажурна мова давнини / Ірина Гусак // Демократ. Україна. – 2014. – 7 листоп. – С. 16.

Всеукраїнська виставка творчості майстрів витинанки «Ажурна мова давнини» у Харківському обл. центрі культури й мистецтва.

136. Кавун О. ...п'ятикласник влаштував майстер-клас / Олексій Кавун // Голос України. – 2014. – 18 листоп. – С. 7.

Персональна виставка «Петриківка – це моє життя» робіт юного художника Д. Бовкуна у Житомирській обл. бібліотеці для дітей.

137. Медведева Е. «Детские иллюстрации к сказкам Светланы Зубко» / Екатерина Медведева // Веч. Одесса. – 2014. – 13 нояб.

Про учасників виставки малюнків, створених юними одеськими художниками до казок письменниці С. Зубко, в Одеському літературному музеї.

138. Пумпинець В. Персональна виставка чинадіївського майстра [Л. Бокотея у м. Мукачевому, Закарпатська обл.] / Віталій Пумпинець // Новини Закарпаття. – 2014. – 25 листоп.

139. Ровта Х. У Виноградіві [Закарпатська обл.] триває виставка «живописних» вишитих картин [майстра Г. Любки] / Христина Ровта // Новини Закарпаття. – 2014. – 18 листоп.

140. Фуга Л. И живопись, и вышивка, и куклы-мотанки... / Людмила Фу-

га // Юж. правда. – 2014. – 23 сент.

Нотатки про виставку «Майстри барвистої палітри» робіт учнів десяти народних студій образотворчого та декоративно-прикладного мистецтва у приміщенні Миколаївського обл. худож. музею ім. В. Верещагіна.

Див. № 75, 76, 142.

Персоналії народних майстрів і художників

141. Бойко Н. Залишила про себе пам'ять у вишивці та образах / Наталія Бойко // Віл. життя плюс. – 2014. – 31 жовт.

Про творчий шлях вишивальниці С. Русиняк та її роботи у фондах Бережанського краєзнавчого музею (Тернопільська обл.).

142. Долгорукий А. Медичний арт / Ананій Долгорукий // Культура і життя. – 2014. – 14–20 листоп. – С. 19.

Творчий портрет самодіяльного художника А. Кучера з м. Львова, його особливий стиль роботи та персональна виставка митця «Scientia perfecta» у галереї «ХудГраф» (м. Київ).

143. Кощенко О. Наддорожчі скарби / Олена Кощенко // Сіл. вісті. – 2014. – 18 листоп.

Творчий портрет майстрині-лялькарки О. Нестеренко з с. Єлизаветівка (Приморський р-н, Запорізька обл.).

144. Кузнецов С. Фантастика з непотребу / Сергій Кузнецов ; [розпитувала] С. Мичко // Україна молода. – 2014. – 18 листоп. – С. 12–13.

Самодіяльний майстер, який працює у стилях «джанк-арт» і «стімпанк», з с. Гаї Шевченківські (Кременецький р-н, Тернопільська обл.) про творчість та плани на майбутнє.

145. Шот М. Насолода народним вбранням / Микола Шот // Віл. життя плюс. – 2014. – 31 жовт.

Творчий портрет майстрині-лялькарки Л. Павлової.

МУЗИЧНА САМОДІЯЛЬНІСТЬ

146. Кощенко О. Дух українства в рокотанні бандур / Олена Кощенко // Сіл. вісті. – 2014. – 20 листоп.

Концерт із нагоди вшанування пам'яті музиканта, художника, педагога А. Павлусенка (1914–2000) у с. Хижинці (Вінницька обл.). Творчий шлях митця.

147. Незабутня зустріч із Наталією Май / [батьки юних учасників мистецького аматорського об'єднання «Студія естрадної пісні "Першоцвіт"»] // Зоря Полтавщини. – 2014. – 28 жовт.

Про творчість колективу мистецького аматорського об'єднання «Студія естрадної пісні "Першоцвіт"» (с. Андріївка, Хорольський р-н, Полтавська обл.) та звітний концерт творчого колективу з нагоди його 10-річного ювілею.

Див. № 77, 116, 123, 127, 130, 132.

ТЕАТРАЛЬНА САМОДІЯЛЬНІСТЬ

148. Бабух В. Віват, оперето! / Василь Бабух // Чернівці. – 2014. – 6 листоп. – С. 4.

Про творчість колективу аматорського театру оперети, що діє при Центрі культури і дозвілля вчителів (м. Чернівці). Концерт до 45-річного ювілею закладу.

149. Плохотнюк Н. На сцені – «Дерево життя» / Наталя Плохотнюк // Хрещатик. – 2014. – 6 листоп. – С. 22.

Документальна вистава «Дерево життя» Л. Воронюк у виконанні самодіяльних артистів у Нац. центрі театрального мистецтва ім. Леся Курбаса (м. Київ). Режисер-постановник – Г. Джікаєва.

150. Штефаньо О. «Лев у пастці» : Берегівський аматорський театр презентував цю виставу в Ужгороді / Оксана Штефаньо // Новини Закарпаття. – 2014. – 25 листоп.

Прем'єра вистави «Лев у пастці» Берегівського народного укр. театру ім. Я. Бандурович на сцені Закарпатського акад. обл. театру ляльок «Бавка». Автори сценарію та режисери-постановники – Ольга та Олександр Матеї.

ХОРЕОГРАФІЧНА САМОДІЯЛЬНІСТЬ

Див. № 116.

ФОТО-, КІНО-, ВІДЕОАМАТОРСТВО

Див. № 131.

БІБЛІОТЕЧНА СПРАВА. БІБЛІОТЕКОЗНАВСТВО. ДОКУМЕНТОЗНАВСТВО. КНИГОВИДАВНИЧА ТА АРХІВНА СПРАВА

ЗАГАЛЬНІ ПИТАННЯ

151. Гостинна Д. Завтрашній день бібліотеки / Д. Гостинна // Поділ. вісті. – 2014. – 28 жовт.

Про здобутки та проблеми бібліотек Хмельницької обл., ярмарок бібліотечних ідей у м. Хмельницькому.

152. Дігай Т. Картина з дощових краплин / Тетяна Дігай // Віл. життя плюс. – 2014. – 31 жовт. – Рец. на кн.: Перейти на другий берег : Нові новели, п'єси, поезії, пісні, статті ; дещо про автора / Богдан Мельничук. – Тернопіль : Терно-граф, 2014. – 864 с.

153. Згурська Е. У час гармат і муз / Ельвіра Згурська // Культура і життя. – 2014. – 21–27 листоп. – С. 14.

Огляд нових журналів Видавничого дому «Пам'ятки України»: «Київ и не только» та «Inside Kyiv».

154. Ісаченко С. «Кобзар» із багаття / Світлана Ісаченко // Уряд. кур'єр. – 2014. – 19 листоп. – С. 24.

Виставка старовинних видань «Кобзаря» з колекції Г. Дутчака у галереї «Бастіон» (м. Івано-Франківськ).

155. Кокорина С. В. Формирование культуры межнационального взаимодействия: возможности общедоступных библиотек / С. В. Кокорина // Библиосфера. – 2014. – № 3. – С. 15–19.

156. Константинова К. Книжка їде на війну / Катерина Константинова // Дзеркало тижня. – 2014. – 22–28 листоп. – С. 16.

Книжна виставка-ярмарок «Український простір» у Київському міському будинку учителя.

157. Концепція розвитку Національного газетно-журнального видавництва [Мін-ва культури України] : проект для громадського обговорення // Культура і життя. – 2014. – 14–20 листоп. – С. 22–23.

158. Котвіцька К. «Щоб іноземці зрозуміли, що таке "Майдан"» : з'явилося нове видання про Євромайдан, робота над яким тривала майже рік / Катерина Котвіцька // Україна молода. – 2014. – 11 листоп. – С. 12.

Презентація книги «EUROMAIDAN – Історія, що твориться» київського видавництва «Основи» у Нац. худож. музеї України (м. Київ) та збір коштів від продажу книги на допомогу пораненим солдатам.

159. Кульбабська О. Відкриваючи неозорий світ рідного слова / Олена Кульбабська // Сл. Просвіти. – 2014. – 27 листоп.–3 груд. – С. 8. – Рец. на кн.: Подих рідного слова : монографія / А. П. Загнітко – Донецьк : ДонНУ, 2014. – 236 с.

160. Меморандум про співпрацю [між Міністерством культури України та Українською бібліотечною асоціацією : інформація] // Культура і життя. – 2014. – 21–27 листоп. – С. 2.

161. Мураховський А. Українське книговидання: радянська доба і сьогодні / Анатолій Мураховський // Вісн. Книжк. палати. – 2014. – № 9. – С. 3–6.

162. Савченко І. Нотно-друкарська справа у Києво-Печерській лаврі / Ірина Савченко // Бібл. вісник. – 2014. – № 5. – С. 16–23.

163. Сербін О. Класифікація двокрапкою та її автор – взаємозв'язок в еволюційності епохи / Олег Сербін, Ігор Перенесієнко // Вісн. Книжк. палати. – 2014. – № 9. – С. 13–16.

Представлено історію розвитку та аналітичний огляд Класифікації двокрапкою крізь призму дослідження постаті її автора – Шіалі Ранганатана; встановлено основні структурні властивості класифікації в контексті практичного використання її концептуальних можливостей.

164. Серебряная М. Я. Восприятие текста произведения художественной

литературы как второй этап процесса чтения / М. Я. Серебряная, Г. Н. Швецова-Водка // Библиосфера. – 2014. – № 1. – С. 45–51.

165. Сошинська Я. Бібліотеки відкривають світи : підсумки V Львівського бібліотечного форуму [10–13 верес. 2014 р.] / Ярослава Сошинська // Вісн. Книжк. палати. – 2014. – № 9. – С. 48–52.

166. Степанов В. Назначение библиотек в эпоху цифровых коммуникаций / Вадим Степанов // Соврем. б-ка. – 2014. – № 8. – С. 8–12.

167. Цимбалюк М. Останній полковник Коліївщини / Микола Цимбалюк // Сл. Просвіти. – 2014. – 6–12 листоп. – С. 16.

Нотатки про презентацію книги Є. Букета «Іван Бондаренко – останній полковник Коліївщини» у приміщенні клубу «Наш формат» (м. Київ).

168. Яловегіна Г. «Бібліотекар третього тисячоліття» / Ганна Яловегіна // Зоря Полтавщини. – 2014. – 11–14 жовт.

Про учасників, хід та підсумки конкурсу «Бібліотекар третього тисячоліття», організованого Полтавською обл. бібліотекою для юнацтва ім. О. Гончара та управлінням культури Полтавської облдержадміністрації, у м. Полтаві.

Див. № 98.

МІЖНАРОДНЕ СПІВРОБІТНИЦТВО

169. Пуляєва-Чижович Л. Вроцлавські гноми, львівські леви : саме так називається спільний проект Публічної бібліотеки Вроцлава та Львівської обласної бібліотеки для дітей / Людмила Пуляєва-Чижович, Катерина Сухоребська // Високий Замок. – 2014. – 17 листоп. – С. 2.

Про співпрацю Львівської обл. бібліотеки для дітей з Публічною бібліотекою м. Вроцлава (Польща) та заходи, проведені в рамках нового проекту у Львівській обл. бібліотеці для дітей.

170. Худицький В. Від енергозбереження до Форуму видавців / Василь Худицький // Дзеркало тижня. – 2014. – 1–7 листоп. – С. 11.

З історії започаткування О. Коваль Міжнародного «Форуму видавців у м. Львові».

Досвід роботи бібліотек інших країн. Книговидавнича справа в інших країнах

171. Александрова О. Путешествие по Владимирским просёлкам / Ольга Александрова, Наталья Крепостнова // Библ. дело. – 2014. – № 14. – С. 16–17.

Про проект Владимирської обл. спеціальної бібліотеки для сліпих (Росія) із забезпечення умов для вільного доступу до фондів людям із обмеженими можливостями.

172. Вострикова Т. Библиотечные исследования [у Тульській обл. біблі-

отеці для дітей, Росія] / Татьяна Вострикова, Зоя Буренко // Современ. б-ка. – 2014. – № 8. – С. 82–85.

173. Козюра Т. Документные фонды муниципальных библиотек Сахалинской области [Росія]. Результаты изучения [їх стану та використання] / Тамара Козюра // Библ. дело. – 2014. – № 13. – С. 17–21.

174. Кочукова Е. В. Электронная книга в информационном пространстве академических библиотек / Е. В. Кочукова, Н. И. Подкорытова, Л. В. Босина // Библиосфера. – 2014. – № 1. – С. 26–30.

Аналізується комплектування електронними виданнями фондів деяких академічних бібліотек Росії.

175. Кравченко М. Город-призрак – Танаис / Марина Кравченко // Библ. дело. – 2014. – № 14. – С. 26–29.

Про краєзнавчу роботу Центральної міської бібліотеки ім. М. Горького (м. Ростов-на-Дону, Росія).

176. Оджала М. Новая жизнь [книжных] коллекций. Оцифровка как метод актуализации / Мерида Оджала ; пер. с англ. Л. П. Прокулевич // Библ. дело. – 2014. – № 13. – С. 22–23.

177. Титова В. Все ресурсы хороши – выбирай на вкус / Валентина Титова, Елена Чурилова // Библиотека. – 2014. – № 8. – С. 36–41.

Досвід краєзнавчої роботи Курської ОУНБ ім. Н. Асєєва (Росія).

178. Чуканова С. Акредитаційні стандарти Американської бібліотечної асоціації для магістерських програм із бібліотекознавства та інформології у вишах США (огляд) / Світлана Чуканова // Бібл. вісник. – 2014. – № 5. – С. 30–33.

МЕРЕЖА ТА ТИПИ БІБЛІОТЕК

Національні бібліотеки

Див. № 191.

Наукові бібліотеки

Див. № 191.

Обласні універсальні наукові бібліотеки (ОУНБ)

179. Аліференко І. Наші бібліотекарі – справжні патріоти України / Інна Аліференко ; спілкувався С. Дзюба // Десн. правда. – 2014. – 6 листоп. – С. 7.

Директор Чернігівської ОУНБ ім. В. Короленка про роботу із військово-патріотичного виховання, правової допомоги переселенцям, культурно-мистецькі заходи та матеріально-технічні проблеми закладу.

180. Антипенко І. Карикатура vs цензура : у Херсонській бібліотеці [ОУНБ ім. Олеся Гончара] виставку робіт міжнародного конкурсу карикатур

заборонили через їх «нетолерантність» / Іван Антипенко // День. – 2014. – 19 листоп. – С. 12.

181. Сегеда Ю. Українську мову, чисту і святу / Юрій Сегеда // Вінниччина. – 2014. – 12 листоп. – С. 9.

Про заходи у Вінницькій ОУНБ ім. К. Тімірязєва в рамках відзначення Дня української писемності та мови та 125-річчя від дня народження письменника-гумориста Остапа Вишні.

Див. № 193.

ПУБЛІЧНІ БІБЛІОТЕКИ.

ЦЕНТРАЛІЗОВАНІ БІБЛІОТЕЧНІ СИСТЕМИ

Міські бібліотеки

182. Гречанюк У. Час розвінчати міфи / Устина Гречанюк // Сіл. вісті. – 2014. – 25 листоп.

Документальна виставка «Голодомор в Україні 1932–1933 років – геноцид українського народу» в Центральній бібліотеці ім. М. Горького Краматорської міської ЦБС (Донецька обл.).¹

Див. № 47.

Районні бібліотеки

183. Горват В. У Виноградівській [центральної районній] бібліотеці [Закарпатська обл.] співали, сміялись, слухали [письменника М.] Чухрана [під час презентації його дитячої книжки «Потятко»] / Василь Горват // Новини Закарпаття. – 2014. – 4 листоп. – С. 6.

184. Кордонська А. Джерела духовності / Альона Кордонська // Вінниччина. – 2014. – 12 листоп. – С. 9.

Відзначення Дня української писемності та мови у Центральній районній бібліотеці м. Могилева-Подільського (Вінницька обл.).

185. Штинько В. Солодка «книга» – на 70-річчя книгозбірні / Валентина Штинько // Волинь-нова. – 2014. – 8 листоп. – С. 8.

Про роботу колективу Локачинської центральної районної бібліотеки (Волинська обл.) та урочистості з нагоди відзначення 70-річного ювілею закладу.

Див. № 151.

Сільські бібліотеки

186. Адамчук Н. Ходяча енциклопедія села / Надія Адамчук // Голос України. – 2014. – 8 листоп. – С. 9.

Про роботу бібліотеки у с. Здовбиця (Здолбунівський р-н, Рівненська обл.)

¹ Про виставку див. також: День. 2014. 18 листоп. С. 11.

та її завідувача М. Кравчук.

187. Кимак Л. Інформацію на селі черпають у бібліотеці / Леонід Кимак // Вінниччина. – 2014. – 7 листоп. – С. 8.

Про роботу бібліотеки у с. Чернятин (Бершадський р-н, Вінницька обл.) та її завідувача Л. Ісько.

188. Проценко В. Бібліотека типового району / Володимир Проценко // Сіл. вісті. – 2014. – 7 листоп.

Про роботу, фінансовий та матеріально-технічний стан сільських бібліотек Білоцерківського р-ну (Київська обл.).

Див. № 151.

Бібліотеки для дітей та юнацтва

Див. № 136, 168, 169.

Інші види бібліотек

189. Лобановська І. Взаємодія освітянських бібліотек України у формуванні інтегрованого галузевого інформаційного ресурсу: організаційний аспект / Інна Лобановська // Вісн. Книжк. палати. – 2014. – № 9. – С. 16–20.

190. Сидорук Т. Меморіальний кабінет-бібліотека [філолога, історика, науковця] Омеляна Прицака [(1919–2006) у Нац. університеті «Києво-Могилянська академія»] / Таїса Сидорук // Пам'ятки України: історія та культура. – 2014. – № 11. – С. 68–75.

Див. № 194.

ОСНОВНІ НАПРЯМИ ДІЯЛЬНОСТІ БІБЛІОТЕК

Бібліотечні фонди, їх обробка та збереження. Архівні фонди

191. Лобузін К. Меморіальна електронна колекція «Т. Г. Шевченко» у Національній бібліотеці України ім. В. І. Вернадського [м. Київ] // Бібл. вісник. – 2014. – № 5. – С. 46–50.

192. Степовий В. Скарбниця нашої духовності / Володимир Степовий // Житомирщина. – 2014. – 7 листоп. – С. 7.

Про фонди Житомирської ОУНБ ім. Олега Ольжича.

193. Трегуб Л. Слов драгоценные клады / Лариса Трегуб // Юж. правда. – 2014. – 9 сент.

З історії розвитку книжкової ілюстрації та про книги, ілюстровані відомими графіками, із фондів рідкісних та цінних видань Миколаївської ОУНБ ім. О. Гмиря.

Автоматизація бібліотечно-бібліографічних процесів.

Інтернет-технології в бібліотеках

194. Зозуля С. Аналіз відвідуваності інформаційно-аналітичних рубрик

веб-порталу ДНПБ України ім. В. О. Сухомлинського / Світлана Зозуля // Вісн. Книжк. палати. – 2014. – № 9. – С. 28–31.

195. Коханова І. Проблеми та похибки методів автоматизованого реферування документів / Ірина Коханова // Вісн. Книжк. палати. – 2014. – № 9. – С. 31–33.

196. Кунанець Н. Соціокомунікаційні канали передавання інформації в електронних бібліотеках / Наталія Кунанець, Антоній Ржеуський // Бібл. вісник. – 2014. – № 5. – С. 3–7.

197. Кухарчук Є. Світові наукометричні системи / Єлизавета Кухарчук // Бібл. вісник. – 2014. – № 5. – С. 7–11.

Розглядаються світові бібліометричні бази даних Web of Science і Scopus та їх аналітичні надбудови InCites та SciVal Spotlight; проаналізовано вільно-доступну систему наукометричної спрямованості Google Scholar, висвітлено досвід створення на основі її ресурсів інформаційно-аналітичної системи «Бібліометрика української науки».

БІБЛІОГРАФІЯ. БІБЛІОГРАФОЗНАВСТВО

198. Стрішенець Н. Авторитетний контроль: необхідність координованого підходу / Надія Стрішенець // Бібл. вісник. – 2013. – № 5. – С. 12–15.

Стаття присвячена авторитетному контролю імен осіб та назв установ і організацій, розкривається важливість авторитетного контролю бібліографічних записів для ефективного пошуку інформації та кооперованої каталогізації.

199. Яценко О. Персональна бібліографія, біобібліографія: термінологічний аналіз / Олег Яценко // Бібл. вісник. – 2014. – № 5. – С. 24–29.

МУЗЕЙНА СПРАВА. МУЗЕЄЗНАВСТВО

ЗАГАЛЬНІ ПИТАННЯ

200. Антонова Н. А. Став Музей [історії сільського господарства Волині – скансен у смт Рокині Луцького р-ну Волинської обл.] лауреатом [регіонального етапу Всеукраїнського конкурсу якості продукції «100 кращих товарів України» у 2014 році] // Крим. світлиця. – 2014. – 21 листоп. – С. 16.

201. Вознюк В. Гостини в Ольги Кобилянської / Володимир Вознюк // Сл. Просвіти. – 2014. – 27 листоп.–3 груд. – С. 13.

З історії створення Чернівецького літературно-меморіального музею О. Кобилянської та його сьогодення. До 70-річчя заснування музею.

202. Жовнір Н. Коли будинок зведено і сад вирощено / Наталія Жовнір // Зоря Полтавщини. – 2014. – 28 жовт.

Про організаторів та проведення свята для людей похилого віку у Полтавському літературно-меморіальному музеї В. Короленка.

203. Івашко О. Сто років із містом / Олена Івашко // Уряд. кур'єр. – 2014. – 13 листоп. – С. 10.

З історії та про сьогоднішня Миколаївського обл. худож. музею ім. В. Верещагіна. До 100-річчя з дня створення закладу.

204. Клим'юк М. Минуле, історія, душа, серце наших предків / Михайло Клим'юк // Віл. життя плюс. – 2014. – 14 листоп.

Про вихід у світ збірника наукових праць «Музеї Тернопільщини», підготовленого тернопільським осередком Наукового товариства ім. Т. Шевченка та присвяченого 140-річчю з часу його заснування та 100-літтю Тернопільського обл. краєзнавчого музею.

205. Левчук В. Призвание – хранители / Валентина Левчук // Веч. Одеса. – 2014. – 13 нояб.

Про заходи, які відбулись в Одеському музеї західного та східного мистецтва з нагоди відзначення 90-річчя музею та 30-річчя Одеського філіалу Нац. науково-дослідного реставраційного центру України.

206. Марченко М. Скарби Старокиївської гори : Музей історії Десятинної церкви не лише досліджує і зберігає перлину давнього Києва, але і популяризує її духовні цінності : [про роботу колективу музею] / Марина Марченко // Вечір. Київ. – 2014. – 20 листоп. – С. 17.

207. Неволов В. «Куди прямуєш, о Русь свята?» / Василь Неволов // Сл. Просвіти. – 2014. – 20–26 листоп. – С. 15.

Презентація вистави-лекції «Куди прямуєш, о Русь свята?» А. Горового, створеної науковцями Нац. Києво-Печерського історико-культурного заповідника до 900-ї річниці «Повісті минулих літ», в рамках традиційних «Несторівських читань» у м. Києві.

208. Степанова Г. Унікальний музей народного весілля / Галина Степанова // Зоря Полтавщини. – 2014. – 15–17 жовт. – С. 15.

Про роботу та експозицію Музею українського весілля у с. Великі Будища (Диканський р-н, Полтавська обл.).

209. Франчук В. Про наболіле: лист до запитання / Валерій Франчук // Сл. Просвіти. – 2014. – 13–19 листоп. – С. 14.

Заслужений художник України про наміри передати свої твори з циклу «Розгойдані дзвони пам'яті» українському народу, сподівання на створення музею голодоморів в Україні, де буде розміщено колекцію.

210. Шалашна О. 115-річчя [Одеського] художнього музею : [про історію створення та експозиції] / Оксана Шалашна // Культура і життя. – 2014. – 7–13 листоп. – С. 15.¹

¹ Про музей див. також: Веч. Одеса. 2014. 8 нояб.

211. Щербань Н. Мистецтво на дотик / Наталка Щербань // Уряд. кур'єр. – 2014. – 13 листоп. – С. 8.

Проект «Музей без бар'єрів: від теорії до практики» для людей з особливими потребами у Нац. музеї Тараса Шевченка (м. Київ).

212. Щетинина Л. Они создавали музей / Людмила Щетинина // Юж. правда. – 2014. – 20 сент.

З історії створення Музею суднобудування і флоту (м. Миколаїв) та відкриття виставки «Засновники Музею суднобудування і флоту – лауреати Державної премії ім. Т. Шевченка» у приміщенні музею.

Див. № 18, 28, 29, 89, 90, 91, 97, 137, 247.

МІЖНАРОДНЕ СПІВРОБІТНИЦТВО

213. Бабічин Ю. Що ми можемо протиставити деградації цінних культурних ландшафтів? / Юрій Бабічин // Новини Закарпаття. – 2014. – 1 листоп. – С. 14.

Про участь Нац. природничого парку «Синевир» (Міжгірський р-н, Закарпатська обл.) і Нац. музею народної архітектури та побуту України (м. Київ, с. Пирогів) у міжнародному проекті «Дерев'яна архітектура в культурному ландшафті: виклики сучасності».

Див. № 215.

ОСНОВНІ НАПРЯМИ ДІЯЛЬНОСТІ МУЗЕЇВ

Музейні фонди

214. Кириченко Л. Вернули сокровища Шоколадного домика / Леся Кириченко // Сегодня. – 2014. – 19 нояб. – С. 11.

Про повернення антикварних меблів Мистецькому центру «Шоколадний будинок» – філії Київського нац. музею рос. мистецтва.¹

215. Лиховид І. Долю кримських експонатів вирішить суд: чотири музеї Криму подали спільний позив до суду в Амстердамі [Нідерланди] з вимогою повернути цінності саме їм, хоча Україна вже змінила головного зберігача колекції – ним став Нац. музей історії України [м. Київ] / Інна Лиховид // День. – 2014. – 27 листоп. – С. 8.

216. Мельник О. Дерев'яна дзвіниця переїхала до музею / Оксана Мельник // Уряд. кур'єр. – 2014. – 13 листоп. – С. 16.

Про новий експонат – дерев'яну дзвіницю XIX ст., яким поповнився Музей народної архітектури та побуту в м. Львові.

217. Неїжмак В. Котляревський без глянцю / Василь Неїжмак // Голос

¹ Див. також: Хрещатик. 2014. 25 листоп. С. 3.

України. – 2014. – 15 листоп. – С. 11.

Про історію портрета І. Котляревського роботи художника-графіка І. Філонова, придбання його для Полтавського літературно-меморіального музею І. Котляревського.

218. Таміліна І. Мистецька доля Загорцева / Ілона Таміліна // Культура і життя. – 2014. – 28 листоп.–4 груд. – С. 10.

Про передання на зберігання особового фонду композитора В. Загорцева (1944–2010) Центральному держ. архіву-музею літератури і мистецтва України (м. Київ), а також вечір пам'яті в рамках літературно-музичного проекту «Мистецькі зустрічі в архіві-музеї».

219. Чорна С. «Мамо, не бійся, я за тебе умру. За тебе і за Україну» / Світлана Чорна // Голос України. – 2014. – 21 листоп. – С. 6.

Про експонати для майбутнього музею Майдану у м. Києві, які зберігаються у Нац. центрі народної культури «Музей Івана Гончара» (м. Київ) та приватних колекціях.

Див. № 141.

Виставкова діяльність, експозиції

220. Біленька О. «Олександр Довженко і Василь Кричевський у сузір'ї творчості» / Оксана Біленька // Зоря Полтавщини. – 2014. – 4 жовт.

Про заходи в рамках виставкового проекту «Олександр Довженко і Василь Кричевський у сузір'ї творчості» у Полтавському краєзнавчому музеї. До 120-річчя від дня народження письменника, кінорежисера з.д.м. УРСР О. Довженка.

221. Визвольний рух починався зі сходу : [ред. ст.] // Уряд. кур'єр. – 2014. – 27 листоп. – С. 3.

Про експонати виставки «Народна війна» (на основі матеріалів державних і галузевих архівів СБУ) у Нац. центрі ділового та культурного співробітництва «Український дім» (м. Київ).

222. Вишневська М. «Скарби писемності» / Марія Вишневська // День. – 2014. – 12 листоп. – С. 11.

Про експонати виставки «Скарби писемності» у Чернівецькому обл. худож. музеї.

223. Гудзенко Ю. Від Першої світової – до АТО / Юлія Гудзенко // Україна молода. – 2014. – 5 листоп. – С. 9.

Виставковий проект «Апокаліпсис ХХ століття. Світові війни», присвячений 100-річчю від початку Першої та 75-річчю від початку Другої світових воєн, у Меморіальному комплексі «Нац. музей історії Великої Вітчизняної війни 1941–1945 років» (м. Київ).

224. Історія козацтва Черкащини – в картинах і скульптурах : [ред. ст.] // Черкас. край. – 2014. – 29 жовт. – С. 15.

Нотатки про виставку «Козацька варта», присвячену історії козацтва на Черкащині, у Черкаському обл. худож. музеї.

225. Катаєва М. Шлях до Шевченка у театрі і кіно / Марія Катаєва // Хрещатик. – 2014. – 12 листоп. – С. 3.

Про експонати виставки «І мертвим, і живим, і ненародженим...» у Музеї театрального, музичного та кіномистецтва України (м. Київ). До 200-річчя від дня народження Т. Шевченка.¹

226. Кващенко Л. Молодь розглядає минуле й майбутнє через об'єктив фотоапарата / Лідія Кващенко // Голос України. – 2014. – 19 листоп. – С. 5.

Фотовиставка «Україна поза часом» в рамках проекту «Із країни в Україну» у Артємівському краєзнавчому музеї (Донецька обл.).

227. Козирєва Т. «Європейська зорієнтованість і національні риси» / Тетяна Козирєва // День. – 2014. – 5 листоп. – С. 12.

Про творчість художника П. Грегорійчука (1914–1990). Виставка творів у Нац. музеї ім. А. Шептицького у м. Львові. До 100-річчя з дня народження.

228. Коняєва Т. Від геноциду культури – до геноциду нації... / Тетяна Коняєва // Високий Замок. – 2014. – 21–23 листоп. – С. 16.

Виставка плакатів «Проти Бога. Проти Людини» у Львівському музеї історії релігії. До Дня пам'яті жертв голодоморів.

229. Косенко О. Порцелянове диво / Олена Косенко // Демократ. Україна. – 2014. – 7 листоп. – С. 10.

Виставка, присвячена 90-річчю від часу створення Київського експериментального кераміко-художнього заводу, у Музейно-виставковому центрі «Музей історії м. Києва».

230. Лаєвський С. Відреставровані книги – на виставці в Києві / Сергій Лаєвський // Десн. правда. – 2014. – 6 листоп. – С. 7.

Огляд відреставрованих книг із зібрання стародруків Чернігівського обл. історичного музею ім. В. Тарновського, представлених на виставці «Від "Апостола" Івана Федорова до "Кобзаря" Тараса Шевченка. Наукова реставрація» у Нац. музеї літератури України (м. Київ). До 440-річчя книгодрукування в Україні та 200-річчя від дня народження Т. Шевченка.²

231. «Лермонтов был любимым поэтом Шевченко. Тарас Григорьевич, находясь в ссылке, просил друзей прислать его стихи»: [інформація] // Факты и коммент. – 2014. – 22 нояб. – С. 14.

Виставка «Мятежный гений вдохновенья» у Київському нац. музеї рос. мистецтва. До 200-річчя від дня народження російського поета М. Лермонтова.

232. Левицька Л. У залі Пінзеля – поповнення / Любов Левицька // Голос

¹ Про виставку див. також: Театр.-концерт. Київ. 2014. № 10 (листоп.). С. 30–31.

² Про виставку див. також: Вечір. Київ. 2014. 13 листоп. С. 17; Демократ. Україна. 2014. 28 листоп. С. 10.

України. – 2014. – 26 листоп. – С. 10.

Про поповнення світлинами фотохудожника Б. Калішевського (поч. ХХ ст.) із зображенням скульптурних робіт І.-Г. Пінзеля в інтер'єрі тих храмів, для яких вони були призначені, експозиції залу І.-Г. Пінзеля Тернопільського обл. краєзнавчого музею.

233. Мамай єднає Україну в Харкові : [ред. ст.] // День. – 2014. – 20 листоп. – С. 11.

Виставка творів сучасних художників «Мамай єднає Україну» з колекції Музею історії м. Дніпродзержинська (Дніпропетровська обл.), присвячена пам'яті жертв Голодомору, у галереї «Мистецтво Слобожанщини» (м. Харків).

234. Наливайко В. Ціна життя : на Андріївському узвозі [м. Києва] діє виставка «Пам'яті загиблих бійців неоголошеної війни» : [про фотовиставку підготовлену Нац. військово-історичним музеєм України] / Валерія Наливайко // Україна молода. – 2014. – 5 листоп. – С. 2.

235. Огневий К. Мистецтво не можна змусити замовкнути / Костянтин Огневий // День. – 2014. – 21–22 листоп. – С. 16.

Виставка «На початку шляху» творів молодих художників, майстрів декоративно-прикладного мистецтва у Кримськотатарському музеї мистецтв (м. Сімферополь).

236. Прокопенко М. «Книжки "Дня" стають відкриттям на сході...» : Національний музей літератури України [м. Київ] отримав подарунок – фотоальбом «Люди Майдану. Хроніка». Видання стане експонатом виставки, присвяченої річниці Революції Гідності / Марія Прокопенко // День. – 2014. – 12 листоп. – С. 8.

237. Прокопенко М. Українські дисиденти. За межею... / Марія Прокопенко // День. – 2014. – 13 листоп. – С. 12.

Про експонати виставки «За межею... Поет. Побратими. Доба» у Нац. музеї літератури України (м. Київ).

238. Соколова С. Перлини фондів / Світлана Соколова // Культура і життя. – 2014. – 14–20 листоп. – С. 18.

Виставка «Арт-вояж» із колекції Музею сучасного мистецтва України у новому приміщенні закладу.

239. Сходинок, що вмістили десятиліття : [ред. ст.] // Черкас. край. – 2014. – 17 жовт. – С. 16.

Про виставку «70 сходинок життя» творів черкаського художника І. Бондара, підготовлену Черкаським обл. худож. музеєм, до 70-річного ювілею художника.

240. Чекан О. Сарматська сторінка України / Олег Чебан // Уряд. кур'єр. – 2014. – 8 листоп. – С. 18.

Про експонати виставки «Сармати» у Вінницькому обл. краєзнавчому музеї.¹

241. Шапіро О. Погляд крізь сторіччя... інтерактивно-мультимедійний / Олена Шапіро // День. – 2014. – 21–22 листоп. – С. 24.

Про експонати виставки «1914. Київ. Мир/Війна» у Музейно-виставковому центрі «Музей історії міста Києва».

242. Шашкевичіана митця : [ред. ст.] // Культура і життя. – 2014. – 14–20 листоп. – С. 17.

Виставка «Відлуння Маркіянових дзвонів» творів фотохудожника Й. Марухняка, присвячена пам'яті письменника, священика, культурно-громадського діяча М. Шашкевича (1811–1843), у Львівському музеї давньої української книги.

Див. № 42.

ОХОРОНА ПАМ'ЯТОК ІСТОРІЇ ТА КУЛЬТУРИ

ЗАГАЛЬНІ ПИТАННЯ

243. Біловицька Н. Ллється пісня понад степом... : Дніпропетровщина готує досьє на внесення українських козацьких пісень до Списку нематеріальної культурної спадщини ЮНЕСКО / Наталія Біловицька // Уряд. кур'єр. – 2014. – 21 листоп. – С. 4.

244. Крайній К. Церковно-археологічне товариство та музей при Київській духовній академії : [історія започаткування та діяльність] / Костянтин Крайній // Пам'ятки України: історія та культура. – 2014. – № 11. – С. 58–67.

245. Левицька Л. Знайшли мисочку з фарбою трипільського художника : [про археологічні дослідження в печері Вертеба поблизу с. Більче-Золоте Борщівського р-ну Тернопільської обл.] / Любов Левицька // Голос України. – 2014. – 4 листоп. – С. 8.

Див. № 85, 90, 95, 153, 162, 206.

СУЧАСНИЙ СТАН РОБОТИ З ОХОРОНИ ПАМ'ЯТОК ІСТОРІЇ ТА КУЛЬТУРИ

246. Левицька Л. Палац врятує хіба що ЮНЕСКО / Любов Левицька // Голос України. – 2014. – 25 листоп. – С. 9.

Про руйнацію пам'ятки архітектури – палацу графа Бадені у смт Коронці (Монастирський р-н, Тернопільська обл.) та пропозицію вирішити питання щодо його реконструкції за допомогою української діаспори.

247. Ліщенко Ю. Битва за палац : у приміщенні школи-інтернату для дітей з особливими потребами хочуть створити Літературний музей / Юлія Ліщенко // Високий Замок. – 2014. – 17 листоп. – С. 9.

¹ Про виставку див. також: Сіл. вісті. 2014. 7 листоп.

З історії пам'ятки архітектури XIX ст. – колишнього палацу Семенських-Левицьких у м. Львові та про пропозицію групи письменників створити там музей.

248. Лиховид І. Дві тисячі пам'яток Києва – без статусу : КМДА спільно з Міністерством культури планує внести їх до державного реєстру. Експерти – тільки «за», бо це гарантія їхнього збереження / Інна Лиховид // День. – 2014. – 11 листоп. – С. 2.

249. Наливайко В. Подайте на консервацію : щоб зберегти Гостинний двір Київграда просить скинутися небайдужих киян / Валерія Наливайко // Україна молода. – 2014. – 6 листоп. – С. 2.

Про шляхи збереження пам'ятки архітектури у м. Києві.

250. Понад 2,5 тисячі будівель в столиці мають отримати статус пам'ятки архітектури : [ред. ст.] // Хрещатик. – 2014. – 11 листоп. – С. 1.

251. Соколова С. Обвал – початок зрушень? / Світлана Соколова // Культура і життя. – 2014. – 7–13 листоп. – С. 3.

Про хід виїзного засідання робочої групи постійної комісії Київради з питань культури та туризму у Нац. заповіднику «Софія Київська», присвяченого питанню щодо обвалу стіни, яка знаходиться у буферній зоні заповідника.

Реставраційні роботи

252. Кузнецов А. Вторая линия Ольвийской экспедиции / Анатолий Кузнецов // Юж. правда. – 2014. – 6 сент.

Про роботу художників-реставраторів, які відтворюють артефакти, знайдені на території Нац. історико-археологічного заповідника «Ольвія» (Очаківський р-н, Миколаївська обл.).

МІЖНАРОДНЕ СПІВРОБІТНИЦТВО В ГАЛУЗІ ОХОРОНИ ПАМ'ЯТОК ІСТОРІЇ ТА КУЛЬТУРИ

Див. № 243.

ІМЕННИЙ ПОКАЖЧИК

Борисов М. 59
Вербицький М. 81
Вернигора Л. 54
Вишня Остап 56
Гаспринський І. 73а
Головацький Я. 60
Горкун О. 100
Грегорійчук П. 227
Зуляк В. 57
Колесса І. 53
Кузнецов С. 144

Кучер А. 142
Лапко В. 103
Мусієнко Н. 58
Нестеренко О. 143
Павлова Л. 145
Піддубняк В. 84
Поплавський М. 104
Русиняк С. 141
Скибін Р. 76
Слиж Л. 80

Список скорочень

акад.	академічний (у назвах закладів)
АРК	Автономна Республіка Крим
БК	будинки культури
ВУТ «Просвіта» ім. Т. Шевченка	– Всеукраїнське товариство «Просвіта» ім. Т. Шевченка
з.д.м.	заслужений діяч мистецтв (при прізвищах)
з.м.н.тв.	заслужений майстер народної творчості (при прізвищах)
з.п.к.	заслужений працівник культури (при прізвищах)
держ.	державний (у назвах закладів)
ДМШ	дитяча музична школа
ДХШ	дитяча художня школа
з.а.	заслужений артист (при прізвищах)
з.х.	заслужений художник (при прізвищах)
КМДА	Київська міська державна адміністрація
КНУКіМ	Київський національний університет культури і мистецтв
КНУТКіТ ім. І. Карпенка-Карого	– Київський національний університет театру, кіно і телебачення ім. І. Карпенка-Карого
МКУ	Міністерство культури України
муз.	музичний (у назвах закладів)
н.а.	народний артист (при прізвищах)
НАМУ	Національна академія мистецтв України
НАНУ	Національна академія наук України
НАОМА	Національна академія образотворчого мистецтва і архітектури
НаУКМА	Національний університет «Києво-Могилянська академія»
НБУВ	Національна бібліотека України ім. В. Вернадського
НМАУ ім. П. Чайковського	– Національна музична академія України ім. П. Чайковського
НПБУ	Національна парламентська бібліотека України
НСКУ	Національна спілка композиторів України
НСКмУ	Національна спілка кінематографістів України
НСКрУ	Національна спілка краєзнавців України
НСПУ	Національна спілка письменників України
НСФхУ	Національна спілка фотохудожників України
НСХУ	Національна спілка художників України
н.х.	народний художник (при прізвищах)
нац.	національний (у назвах)
обл.	область, обласний (у назвах)
ОДА	обласна державна адміністрація
ОУНБ	обласна універсальна наукова бібліотека
рос.	російський (у назвах)
укр.	український (у назвах)
худож.	художній (у назвах)

ЗМІСТ

Загальний розділ.....	3
День Гідності та Свободи.....	3
День пам'яті жертв голодоморів.....	4
Краєзнавство	5
Благодійництво, меценатство та спонсорство.....	5
Профспілковий рух	6
Національні питання культури	6
День української писемності та мови	8
XV Міжнародний конкурс з української мови ім. П. Яцика	9
Персоналії діячів української культури	9
Присудження премій у галузі культури.....	10
Національна премія України імені Тараса Шевченка	11
Культура етносів України.....	11
Діяльність національно-культурних товариств (об'єднань).....	11
Фестивалі національних культур.....	12
Українська діаспора	12
Українська Шевченкіана	13
Організація та управління в галузі культури.....	13
Регіональна культурна політика	14
Економіка культури	15
Правові питання культури.....	15
Освіта. Кадри	15
Матеріально-технічна база закладів культури	16
Міжнародне співробітництво.....	16
Міжнародний поетичний фестиваль «Terra poetica» (м. Київ).....	17
Культурно-просвітницька робота.....	17
Методи і форми культурно-просвітницької роботи	17
Клубна робота.....	17
Організація дозвілля.....	17
Самодіяльна народна творчість	17
Загальні питання.....	17
Фольклор. Фольклорні колективи	17
Творчі звіти, конкурси, фестивалі, свята мистецтв	18
Міжнародне співробітництво.....	19
Міжнародні фестивалі, конкурси, виставки	19
Види і жанри самодіяльної народної творчості	20
Образотворча самодіяльність та народні художні промисли.....	20
Виставки	20

Персоналії народних майстрів і художників	21
Музична самодіяльність	21
Театральна самодіяльність	22
Хореографічна самодіяльність.....	22
Фото-, кіно-, відеоаматорство	22
Бібліотечна справа. Бібліотекознавство. Документознавство. Книговидавнича та архівна справа	22
Загальні питання.....	22
Міжнародне співробітництво.....	24
Досвід роботи бібліотек інших країн. Книговидавнича справа в інших країнах	24
Мережа та типи бібліотек.....	25
Національні бібліотеки	25
Наукові бібліотеки	25
Обласні універсальні наукові бібліотеки (ОУНБ)	25
Публічні бібліотеки. Централізовані бібліотечні системи.....	26
Міські бібліотеки.....	26
Районні бібліотеки.....	26
Сільські бібліотеки.....	26
Бібліотеки для дітей та юнацтва	27
Інші види бібліотек	27
Основні напрями діяльності бібліотек	27
Бібліотечні фонди, їх обробка та збереження. Архівні фонди	27
Автоматизація бібліотечно-бібліографічних процесів.....	27
Інтернет-технології в бібліотеках	27
Бібліографія. Бібліографознавство	28
Музейна справа. Музеєзнавство	28
Загальні питання.....	28
Міжнародне співробітництво.....	30
Основні напрями діяльності музеїв.....	30
Музейні фонди.....	30
Виставкова діяльність, експозиції	31
Охорона пам'яток історії та культури.....	34
Загальні питання.....	34
Сучасний стан роботи з охорони пам'яток історії та культури	34
Реставраційні роботи	35
Міжнародне співробітництво в галузі охорони пам'яток історії та культури	35
Іменний покажчик	35

Бібліографічне видання

КУЛЬТУРА

Поточний бібліографічний список

Випуск 11, 2014

Періодичність 12 випусків на рік

Виходить з 1989 року

Складачі:

БІЛОКОНЬ Ольга Федорівна

СИДОРЕНКО Лідія Володимирівна

ПАНИМАТЧЕНКО Олена Валентинівна

ПАСІЧНА Тетяна Едуардівна

Редактор ***І. Г. Піленко***

Формат 60x84/16. Умовн. друк. арк. 2,5.

Б/т. Зам. № 149.

Видавець Національна парламентська бібліотека України,
вул. Грушевського, 1, Київ-1, 01001.

Свідоцтво про внесення суб'єкта видавничої справи
до Державного реєстру видавців, виготівників і розповсюджувачів
видавничої продукції ДК № 4680 від 30.01.14